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ҚАЗАҚСТАН
ТЕМIРЖОЛШЫСЫ

Актуально

Сауле ИСТЛЕЕВА,
директор департамента управления 

человеческими ресурсами 
АО «НК «ҚТЖ» 

HR-АКАДЕМИЯ СОЗДАНА НАМИ 
НА ОСНОВЕ СОБСТВЕННЫХ 
ЗАПРОСОВ БИЗНЕСА, СОБСТВЕН-
НЫХ ПРОБЛЕМ, СОБСТВЕННЫХ 
ЦЕЛЕЙ, ЧТО ГОВОРИТ ОБ УРОВНЕ 
ЗРЕЛОСТИ И ВОЗМОЖНОСТЯХ 
КОМПАНИИ.  АКАДЕМИЯ ПО 
КОНТЕНТУ КАСТОМИЗИРОВАНА 
ИСКЛЮЧИТЕЛЬНО ПОД ҚТЖ. МЫ 
ВЫДЕЛИЛИ НАШИ НАСУЩНЫЕ 
ПРОБЛЕМЫ, КОТОРЫЕ ЗНАЕМ, 
ПОНИМАЕМ И ИЩЕМ 
СИСТЕМНОЕ РЕШЕНИЕ

Қазақстан темір жолының сенімді 
серіктесіне айналған мердігер 
компанияның Батыс дирекциясы 
бүгінгі таңда Қызылорда бөлімше-
сінде жұмыс жасап жатыр.  Олар 
күрделі жөндеуден өткізілуі тиіс 
70,095 шақырым жолдың 46,177 
километріне су жаңа Р-65 маркалы 
отандық рельс төсеп үлгерді.  

 «Integra Construction KZ» ЖШС  
Батыс дирекциясының бастығы 

Дәурен Сұлтамұратов жөндеу жұмыс- 
тарына қатысты ақпармен бөлісті.    

– Аймақ бойынша биылғы жылға 
жоспарланған  күрделі жөндеу жұ-
мыстары отандық өніммен сапалы  
жүргізіліп жатыр. Көктем шыға 
Сауран-Талап-Бесарық станциялары 
аралығында 25,656 шақырымға рельс 
тізбектері төселген болатын. Одан 
кейін мамыр айының соңында Қы-
зылорда-Қараөзек теліміндегі 20,521 

шақырымдық жолды жаңартуды 
бастағанбыз. Бүгінде рельс тізбек-
тері толық  төселіп, ендігі кезекте  
жолды технологиялық талапқа 
сай келтіру жұмыстары жасалуда. 
Күрделі жөндеу жұмыстарының 
жүргізілуіне тосын кедергілер туын-
даған жоқ. Техникамыз бен жеке 
құрам қашанда жұмысқа дайын. 
Толаскездер тиімді пайдаланылып, 
межеленген жұмыстар атқарылуда, 

– деді дирекция бастығы.
Жаңартылған жол төсемін, су жаңа 

рельстер астына салынған қиыршық 
тастарды дұрыс нығыздап, бекітуді, 
жалпы жолдың қажетті қалыңдықта 
және түзу салынуын Қызылорда ма-
гистральдық желі бөлімшесі мен Жол 
дистанциясының мамандары жіті  
тексеріп, бақылаудан өткізіп отыр.  

Суретті түсірген автор

ОТАНДЫҚ  ӨНІМ  – САПА  КЕПІЛІ
Жыл сайын темір жол-
дардың тиісті бір бөлі-
гін күрделі жөндеуден 
өткізіп, жаңартып оты-
ру – пойыздар  қозғалыс 
қауіпсіздігін арттыру-
дың бірден бір кепілі. 
Жол жұмыстарына 
маманданған «Integra 
Construction KZ» ком-
паниясы үшін жаздың 
әр күні қызу да қауырт 
еңбекке толы.  

Ғибрат Ауғанов, «Самұрық-Қазына» АҚ-ның қоғаммен байланыс, 
әлеуметтік-еңбек қатынастары және еңбекті қорғау жөніндегі басқарушы директоры 

«БІЗ ҮШІН ЕҢ БАСТЫ ҚҰНДЫЛЫҚ – АДАМ ӨМІРІ. СОНДЫҚТАН ДА БИЫЛҒЫ 2022 ЖЫЛ «САМҰРЫҚ-ҚАЗЫ-
НА» ҚОРЫ МЕН ОҒАН КІРЕТІН КОМПАНИЯЛАРДА «ЕҢБЕК ҚАУІПСІЗДІГІН ҚОРҒАУ» ЖЫЛЫ БОЛЫП ЖА-
РИЯЛАНДЫ. ӨНДІРІС ОРЫНДАРЫНДА ЖАРАҚАТ АЛУ ФАКТІЛЕРІН АЗАЙТУҒА БАҒЫТТАЛҒАН ШАРАЛАР 
ЖЕМІСІН БЕРІП, 2019-2021 ЖЫЛДАРЫ АРАЛЫҒЫНДА ЖАРАҚАТТАНУ  36 ПАЙЫЗҒА ТӨМЕНДЕДІ. АЛАЙДА, 
БІЗДІҢ БАСТЫ МАҚСАТЫМЫЗ – НӨЛДІК КӨРСЕТКІШКЕ ҚОЛ ЖЕТКІЗУ»

В совещании под пред-
седательством министра 
индустрии и инфраструк-
турного развития Каирбека 
Ускенбаева приняли участие 
вице-министр Еркебулан 
Дауылбаев, председатель 
Комитета индустриального 
развития Ильяс Оспанов, 
управляющий директор 
АО «НК «ҚТЖ» Бауыржан 
Урынбасаров, а также пред-
ставители местных испол-
нительных органов и угле-

добывающих предприятий.
Министерством сформиро-

ван План потребности угля 
для бюджетных организаций 
и населения на 2022-2023 
годы, согласно которому объ-
ем потребления составляет 
около 9,5 миллиона тонн, из 
них для коммунально-быто-
вого сектора – 2,8 миллиона.

– Подготовка к отопитель-
ному сезону министерством 
начата в марте. Представи-
телям местных исполнитель-
ных органов рекомендовано 
начать заготовку угля для 
населения с 15 июля. Ми-

В Министерстве индустрии и инфраструктурного развития Казахста-
на обсудили вопросы подготовки к предстоящему отопительному 
сезону. В рамках Плана потребности угля для бюджетных организа-
ций и населения на 2022-2023 годы объем потребления составит около                         
9,5 миллиона тонн.

АО «НК «ҚТЖ» ужесточит контроль 
над приемкой запасных частей 
вагонов. В июне этого года в ходе 
плановых ремонтных работ на вагоно-
ремонтных предприятиях выявлены 
факты двойной нумерации узлов 
и деталей казахстанских грузовых 
вагонов. Ведется расследование. 

Номера колесных пар, боковых рам, 
надрессорных балок совпадали с но-
мерами аналогичных деталей вагонов 
принадлежности железнодорожным 
администрациям России, Украины, 
Литвы и Беларуси. 

Во время расследования установлено, 
что ввод информации после проведен-
ного ремонта производился с 2016-го 
по 2018 год как казахстанскими, так 
и другими вагоноремонтными пред-
приятиями.

По этому поводу АО «НК «ҚТЖ» 
направило запрос в ОАО «РЖД» о 
проведении расследования по фактам 
двойной нумерации колесных пар и 
литых деталей тележек российских 
грузовых вагонов.

Кроме того, департаментом безо- 
пасности компании совместно со 
специалистами вагонного хозяйства и 
вагоноремонтных депо принимаются 
меры по ужесточению контроля приемки 
запасных частей вагонов. Проведен 
технический аудит поставленной 
партии автосцепных устройств (авто-
матическое устройство для сцепления 
вагонов и локомотивов) и качества 
их ремонта в вагоноремонтном депо 
Кызылорды ТОО «QZ-VRD». 

Комиссия в составе специалистов 
нацкомпании проверила подлинность 
деталей, время и место их выпуска, 
производимые ремонты, чтобы иск- 
лючить использование продукции с 
истекшим сроком службы и повышен-
ным износом. 

Аудит назначен из-за случаев на-
рушения безопасности движения, 
произошедших в текущем году по 
причине неисправности устройств. В 
частности, в мае  на железнодорожном 
участке Айтеке би – Тобол Костанай-
ской области при следовании поезда 
произошло разъединение вагонов. 
Проверка выявила, что в одной из ав-
тосцепок имелись отступления от норм 
их содержания (ремонт производило 
вагоноремонтное предприятие ТОО 
«QZ-VRD»). На еще одной автосцепке, 
изготовленной заводом АО «ПО «Бе-
жицкая сталь» (РФ) и приобретенной 
в 2021 году у поставщика ТОО «Рем-
Тех-Снаб», выявлены искаженные дан-
ные – некачественно литые номера, а 
также отсутствие сведений о последнем 
ремонте. В АО «ПО «Бежицкая сталь» и 
АО «НПК «Уралвагонзавод» направле-
ны запросы на предмет соответствия 
качества продукции. 

Любовь РОВБА

ОСОБОЕ 
ВНИМАНИЕ – 
ЗАПАСНЫМ 
ЧАСТЯМ

ЦИФРЫ ГОВОРЯТ:
СВЫШЕ 

БИЛЕТОВ НА ПОЕЗДА  РЕАЛИЗО-
ВАЛО АО «ПАССАЖИРСКИЕ ПЕРЕ-
ВОЗКИ» ЗА  6 МЕСЯЦЕВ ТЕКУЩЕГО 
ГОДА 
 
ЗА ПЕРВОЕ ПОЛУГОДИЕ  
2022 ГОДА ЖЕЛЕЗНОДОРОЖНЫМ 
ТРАНСПОРТОМ ПЕРЕВЕЗЕНО ОКОЛО 

ГРУЗОВ  
 
С 26 МАЯ ПО 15 ИЮЛЯ 
2022 ГОДА ВРАЧИ КОНСУЛЬТАТИВ-
НО-ДИАГНОСТИЧЕСКОГО ПОЕЗДА 
«ЖӘРДЕМ» ОСМОТРЕЛИ ОКОЛО

ЖИТЕЛЕЙ ОТДАЛЕННЫХ СТАНЦИЙ

11

127 МЛН
ТОНН

11 000

МЛН

Шілденің 19-22 аралығында өткен турдың алғашқы 
күні балалар Бейбітшілік және келісім сарайы, Бо-

таникалық бақ, Триумфальдық арка, «Атамекен» 
этно-мемориалдық кешенін аралап, кешкісін Есіл 
өзенінде теплоходпен серуендеді. Ал сәрсенбі күні 
Бәйтерек монументі және MEGA Silk Way сауда үйінде 
орналасқан «Evrikum» таңғажайыптар саябағында, 

ДОСТАВИТЬ УГОЛЬ ПО РАСПИСАНИЮ

«БАЛАЛАР ЖЫЛЫ»  АЯСЫНДА
Нұр-Сұлтан қаласында Қазақстандағы Балалар жылы және 
Кәсіподақтың 30 жылдығы шеңберінде «ҚТЖ» ҰК» АҚ қыз-
меткерлерінің балаларына арналған экскурсиялық тур өтті.    

ҚР Ұлттық мұражайында болып, тарихи жәдігерлерді 
тамашалап, мол мағлұмат алды. Сол күні кешкі аста 
балаларды «Қазкөліккәсіп» ҚБ төрағасы Оразғали 
Ахметбаев құттықтап, кішкентай меймандардың 
сәтті демалып, жақсы көңіл-күймен оралуына 
тілектестігін білдіріп, оларға балмұздақ таратты. 
Балаларға кешкісін аниматорлар әртүрлі байқаулар 
мен ойындар, флешмоб, челлендждер ұйымдастырды. 
Ал кеше балалар «Думан» ойын-сауық кешеніндегі 
Мұхитаралды, Экзотариум және «Джунгли» паркін 
аралады. Сонымен қатар қонақ үйдің фитнес-орта-
лығындағы бассейнде шомылып, пицца дайындау 
бойынша шеберлік сабағына қатысты. Жұма күні 
балалар пойыздарға отырып, үйлеріне қайтады.   

– Биыл біз еліміздің шалғайдағы станцияларында 
тұратын теміржолшылардың 70 баласына экскур-
сиялық тур ұйымдастырып отырмыз. Бейнеу, Сек-
сеуіл, Мақат, Жаңаарқа, Күмістау, Аягөз, Өскемен 
станцияларынан, яғни әр станциядан 10 баладан 
жиналды.  Және бірінші кезекте көп балалы және 
аз қамтылған отбасының балаларын қамтуға тыры-
стық. Экскурсиялық турды, түрлі бағдарламаларды 
ұйымдастыру,  қонақ үй, демалыс, тамақ мәзірі, 
топтарды қарсы алып-шығарып салу, т.т. жұмыстар 
түгел Орталық Кәсіподақ кеңесі қызметкерлерінің 
күшімен және қаражаты есебінен жүзеге асырылып 
отыр, – деген «Қазкөліккәсіп» ҚБ төрағасы Оразғали 
Ахметбаев балаларға ары-бері пойыз билеттерін 
жергілікті кәсіподақ комитеттері сатып алғанын 
атап өтті. 

Суретті түсірген Александр ЖАБЧУК

Сұлугүл БАКЕСОВА,
Нұр-Сұлтан

Айлин БАУРЖАН,
Нур-Султан

нистерством разработана 
Дорожная карта, которая 
направлена акиматам обла-
стей, городов Нур-Султана, 
Алматы и Шымкента, – от-
метил Ильяс Оспанов.

Подводя итоги совещания, 

Каирбек Ускенбаев поручил 
ответственным лицам дер-
жать на постоянном контроле 
работу по подготовке к ото-
пительному сезону.

Фото 
Александра ЖАБЧУКА

Сабырхан НӘДІРБАЕВ,
Қызылорда
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Шалқар станциясында қатты 
жел тұрып, теміржол бойын 
біраз әбігерге салды. 

ОҚИҒА

ЖАТТЫҒУ

Шахида ЖҰМАН,
Маңғыстау

ДАҒДЫ  МЕН  ДАЙЫНДЫҚТЫ  ШЫҢДАЙДЫ

ҚАТТЫ ЖЕЛДІҢ ӘЛЕГІ   

Оқиға 19 шілде күні сағат 21:50-де тіркелді. Облыстық 
ТЖД кезекші-диспетчерлік пультіне Шалқар станциясында 
болған дауыл туралы ақпарат түсті.

–  Қатты желден теміржол ғимараттарына зақым кел-
ген жоқ. Тек жақын маңдағы ғимараттардың шатыры 
ұшып, қираған қалдықтары теміржол бойына үйіліп 
қалды. Вокзал маңындағы №2 мектеп шатырының бір 
бөлігі ұшып кетті. Жел кезінде вокзалдағы жолаушылар 
қауіпсіздігіне көңіл бөлінді. Абырой болғанда жолаушылар 
пойызы келген уақыт емес еді. Зардап шеккендер болған 
жоқ. Ал жол бойына ұшқан жабындылар 30 минут ішін-
де жиналып, перрон да тазартылып, жолаушы пойызы 
келгенше дайын болды, – дейді Шалқар станциясының 
басшысы Жолдыбай Ізтілеуов. 

Табиғи құбылыс тәулігіне 25-30 пойызға дейін өтетін 
станцияда қозғалысқа кедергі келтірген жоқ. Жолаушы  
пойыздарын қабылдау-жөнелту, жүк түсіру-тиеу жұмы-
стары кестеге сай ұйымдастырылды.

Ардақ ЕРУБАЕВА,
Ақтөбе

 Маңғыстау станциясында өткен кезекті 
оқу-жаттығудың сценарийі осылай өрбіді...

Өртке қарсы қызмет өкілдері мен техни-
калар шұғыл жиналып, тілсіз жауды ауыз-
дықтауға бас-аяғы 22 минут уақыт кетті. 
Абырой болғанда өрттің тарауына жол 
берілмей, дер кезінде қауіптің алды алынды.    

«Маңғыстау станциясының 42-тұйығында 
мұнайы бар цистернадағы өртті сөндіру» 
тақырыбында өткен өрт-тактикалық оқу-жат-
тығуына мемлекеттік өртке қарсы қызметі, 
№48 өрт сөндіру пойызы және азаматтық 
қорғаныс саласының өртке қарсы қызмет-
тері қатысты.  

Өртке қарсы дайындықты пысықтаған 
іс-шара жоспар бойынша 14 шілде күні 
күндізгі сағат 11:10-да басталды. Стан-
ция қызметкерлерінен 42-тұйықта мұнай 
тиелген №76752823 цистернадағы өрт 

Маңғыстау станциясының 42-тұйығында мұнайы бар цистер-
надан өрт шығып, жергілікті өрт сөндіру қызметтері тілсіз                
жаумен қалай күресті?  

ЕҢБЕК ӨНІМДІЛІГІН 
АРТТЫРҒАН   

Луговой рельс дәнекерлеу 
кәсіпорны Қазақстан темір 
жолы мен жол жөндеумен 
айналысатын мердігер ком-
паниялардың сұраныстары 
бойынша қызмет көрсетеді. 

 Кәсіпорында тоғыз цех бар, соның ішінде рельс дә-
некерлеу цехында  жаңа түйіспесіз рельс бунақтарын, 
ескі жарамды рельстерді дәнекерлеу жұмыстарымен 
қатар, 25 метрлік ескі тағанды рельстерді жөндеу және 
дәнекерлеу жұмыстары жасалады.    

Кәсіпорын директоры Бақтияр Түлековтің айтуынша, 
алты айда кәсіпорында 139,647 шақырым рельс дәнекер-
лену керек болса, бұл жоспар 117 пайызға орындалып, 
дәнекерленген рельс ұзындығы 163,723 шақырымды 
құрап отыр екен.

– Цехтарда жаңа түйіспесіз рельс бунақтарын дәнекерлеу 
жұмыстары 144 пайызға орындалып, 134,489 шақырымды 
құрады. Жаңа түзу рельстерді дәнекерлеу 158 пайызға 
орындалса, ескі жарамды рельстерді дәнекерлеу – 100,5 
пайызға, ал 25 метрлік рельстерді дәнекерлеу 100 пайыз- 
ға орындалды. Сондай-ақ, алты айда «АРБЗ» ЖШС-нен 
жаңа ұзындығы 100 метрлік 140,450 шақырым рельс 
келіп түсті, – дейді Бақтияр Түлеков.

Ерман ӘБДИЕВ,
Луговой

туралы хабарлама келіп түскеннен соң  
тиісті қызмет өкілдері дереу іске кірісті. 
Маңғыстау станциясындағы өрт сөндіру 
пойызының дайындық сапына келтіріліп, 
оқиға орнына келуі үшін 10 минут кетті. 
11.15-те жауынгерлік есеппен әрқайсысы 6 
адамнан тұратын бір АЦ-8-40 «КАМАЗ», АЦ-
5-40 «Урал», АЦ-2,5 «Зил», АЛ-37 «КАМАЗ» 
техникалары келіп жетті.  

– 11.20-да өртті сөндіруге кірістік. Су, көбік 
берумен жауынгерлік қанат жаю жүргізілді. 
Бір жақтан су себілсе, екінші тараптан көбікті 
шашып, сағат 11.30-да өрт ауыздықталды. 

11.32-де түгел өшіріліп, қызметтер таратыл-
ды. Өртті сөндіруге 22 минут кетті. Оған 
бізден бір өрт сөндіру пойызы мен 10 адам 
қатысты. Су шығыны – 7,2 тонна, көбік 21,6 
литр болды, – деп ақпарат берді Маңғыстау 
өртке қарсы қызмет жасағының бастығы 
Қайырхан Таласов.

Айтуынша,  жаттығу дағды мен  дайын-
дықты шыңдайды. Өрт қаупі өршіп тұрған 
аптап ыстықта жұмыстарын ширата түскен 
өрт сөндірушілер биылдыққа сегізінші 
тактикалық оқу-жаттығуын өткізіп отыр.   

   Суретті түсірген автор

Елордаға жақын шағын ғана 
Бабатай бекетінде көп балалы 
теміржолшылар отбасында дүниеге 
келген Сәуле Ислямова станция 
кезекшісі болуды армандап өсті. 
Себебі көзін ашқанда көргені сол 
еді. Әкесі сол бекеттің кезекшісі 
болса, анасы жол монтері болып 
еңбек етті. Ата-анасының жо-
лыменен бүгінде осы отбасының 
Сәулені қосқанда 4 баласы жүріп 
келеді. Үлкен әпкесі әке-шеше-
сіне көмектесемін деп станция 
кезекшісі болып ерте жұмысқа 
кірісті. Бала Сәуле бауырының 
киген киіміне, ары-бері өткен 
пойыздарды тоқтатып-жүргізіп 
отырған «командирлік» қызметіне 
қатты қызығып, мектеп бітірген 
бойда бірден теміржолшы болам 
деп армандайтын. Айтқаны болды 
да, 18 жасында Ақмола жол тех-
никалық мектебінен білім алып, 
Жамбылда 6 айлық курстан өтті. 
Сосын жолдамамен Ерейментау 

САУАТТЫЛЫҚ  ПЕН  ЖАУАПТЫЛЫҚ  ҚАЖЕТ 
Кез келген мекеменің нормативтік-техникалық құжаттарынсыз 
жұмысы жүрмейді. Әсіресе, қызметіне арнайы нұсқаулықтар 
«жан бітіретін» теміржол сынды тәртібі қатал алып салада онсыз 
бүкіл қозғалыс тоқтап қалуы мүмкін. «Нұр-Сұлтан-Нұрлы жол» 
станциясының жетекші инженер-технологы Сәуле Ислямованы 
әріптестері «құжаттар ханшайымы» деп бекер атамаса керек.  

Бұл жайында жуырда бөлімшеде 
өткен ревизорлардың 6 айлық 
есептік жиынында «ҚТЖ» ҰК» 
АҚ Қозғалыс қауіпсіздігі департа-
менті Семей телімінің аймақтық 
бас ревизоры Темірбек Ақчалов 
айтып өтті. Басқосуға бөлімше 
басшысы Владимир Бабиченко, 
Семей магистральдық желі бас-
тығы Айдын Шәукежанов және 
шаруашылықтар ревизорлары 
қатысты.

Бас ревизор тоқталып өткендей, 
ағымдағы жылдың өткен жарты 
жылында  341 тексеру жүргізіліп, 
анықталған кінәраттар негізінде 
522 тыйым салу шарасы қабыл-
даныпты. Кемшілік жіберген 
бірқатар жұмысшылардың кәсіби 
деңгейі, білімдері тексерілген. 

Мұнымен қоса, жылжымалы 
құрамның жылдамдығын шектеу, 
жолдар мен бағыттамаларды 
уақытша жабу, т.б. шаралар 
арқылы тікелей қозғалыс қа-
уіпсіздігін бұзуға алып баратын 
өрескел ақаулықтарға тосқауыл 
қойылған. Осының нәтижесінде 

РЕВИЗОРЛАР  ЕСЕП  БЕРДІ   
Семей ЖТ бөлімшесі бойынша ревизорлық тексеру, қа-
дағалау жұмыстары қатаңдатылған түрде жүрізілуде. 
Басты мақсат – теміржолдағы қозғалыс қауіпсіздігін 
сақтау бойынша талаптардың орындалуын қадағалау, 
ақаулықтарға жол бермеу, жүк және жолаушы тасыма-
лын кідіріссіз жүргізу. Осы ретте аймақ ревизорлары 
жыл басынан бері қалай жұмыс істеуде?  

Семей өңірінде оқыс оқиғаларға 
жол берілмеген.  

Сол тәрізді биылғы еңбек қа-
уіпсіздігін қорғау жылы аясында 
шаруашылық ревизорлары та-
рапынан өндірістегі жазатайым 
оқиғалардың алдын алуға да 
елеулі түрде күш салынуда.   

Бас ревизор, сонымен қатар, ай 
сайын теміржол шаруашылықта-
рының жай-күйіне, атқарылып 
жатқан жұмыстарға талдау жа-
салып, анықталған кемшіліктер 
сарапталып отыратынын жет-
кізді. Оның нәтижелері қозғалыс 
қауіпсіздігін қамтамасыз ету 

деңгейін арттыру мақсатында 
желі бойындағы мекемелерге 
жіберіледі. Соңғы алты айдың 
көлемінде 84 ұсыныс пен 142 
нұсқама жолданыпты.

Сондай-ақ, бас ревизордың 
төрағалық етуімен жол қозғалы-
сы қауіпсіздігін қамтамасыз ету 
мәселелері бойынша ай сайын 
селекторлық кеңес өткізіліп, 
анықталған кемшіліктер желілік 
және аймақтық деңгейдегі басшы-
лар назарына ұсынылады екен. 
Биылғы алты ай қорытындысы 
бойынша қызметіне салғырт қа-
раған түрлі деңгейдегі бірқатар 

басшылар тәртіптік жауапкер-
шілікке тартылған.   

Десек те, аймақтық ревизор-
лар аппараты (РБ-6) алдында 
ағымдағы жылдың екінші жар-
тыжылдығы бойынша бірқатар 
міндеттемелер бар екен. Атап 
айтсақ, қозғалыс қауіпсіздігін 
сақтау деңгейін арттырып, оған 
нұқсан келтіретін олқылықтарға 
жол бермеу мәселесі күн тақы-
рыбынан түспей тұр. 

– Жоспарлы шаралардан бөлек, 
биылғы жылы сұрыптау дөңес- 
теріндегі жұмыстарға, шалғай 
станциялардағы маневрлік ло-
комотив бригадаларының қыз-
метіне, нақтырақ айтсақ, олардың 
еңбек және демалыс режимінің 
белгіленген тәртібін сақтауына 
ерекше назар аударылуда. Ол 
үшін қосымша тексеру шаралары 
қарастырылған. Сол тәрізді желі 
бойындағы барлық мекемелер-
дегі өндірістік процесс те қатаң 
қадағаланатын болады, – дейді 
бұл орайда аймақтық бас ревизор 
Темірбек Иманғабасұлы.   

Жиын соңында қызметінде 
олқылықтар орын алған бірқа-
тар мекемелер жұмысы сөз бо-
лып, олардың басшыларына 
кемшіліктерді жою жөнінде 
арнайы нұсқау берілетін болды. 
Ревизорлар анықтаған кінәрат-
тар белгіленген мерзім ішінде 
түзетілуі тиіс. Келесі тексерулер 
кезінде қайталанатын болса, 
қатаң шаралар қабылданбақ. 
Ал, бұл орайда бүкіл желі бойын 
уақытпен санаспай сүзіп шығатын 
семейлік ревизорлар назарынан 
ешбір ақау тыс қалмайтынына 
сенім мол.

Суретті түсірген автор

Қуаныш ҚОЖАЕВ,
Семей

Райхан РАХМЕТОВА,
Нұр-Сұлтан

бағытындағы №101 бекетте кезек-
ші болып еңбек жолын бастады. 
Кейін №43 бекетке ауысты, туған 
жері Бабатайда станция кезекшісі 
болды. Теміржол саласында тех-
никумды сырттай оқып білімін 
жетілдірді. Темір жолдың ауыр 
тірлігі, он шақты бала туып-өсіру 
оңай ма, ата-анасы алпысқа да 
жетпей, ертерек өмірден өтті. 
Сәуле де әпкесі секілді соңынан 

ерген бауырларына қарайласып, 
өмірін соларды оқытып жеткізіп, 
аяқтандыруға арнады. 

 ...1990 жылдары елордаға көшіп 
келіп, Қырқыншы станциясында 
жүк қабылдап жөнелтуші, ПЦ 
кезекшісі, станция кезекшісі 
болып еңбек етті. Басшылық 
Сәуле Ислямованың саладағы мол 
білімі мен тәжірибесін бағалап, 1 
санатты қауіпсіздік инженерінің 
қызметіне ұсынды. Ал 2017 жылы 
жаңа «Нұрлы жол» вокзалымен 
бірге «Нұр-Сұлтан-Нұрлы жол» 
станциясы ашылғанда оған тағы 
үлкен жауапкершілік жүктеліп, 
жаңа станцияның барлық нор-
мативтік-құқықтық актілері мен 
құжаттарын жасап, әрі қарай 
соны жүргізетін жетекші инженер 
технолог қызметіне бекітті.  

– Сол жылы мені осы станция- 
ның құжаттамасын ретке келтіруге 
шақырды. Бірден келістім, себебі 
бұл мен үшін жаңа дүние, тың 
тәжірибе еді. Станцияның тех-
никалық тарату актілерін (ТРА), 
түрлі нұсқаулықтарды жаңа стан-

цияның қызметіне сәйкестендіріп 
жасау керек болды. Осылайша 
мұндағы құжаттарды нөлден бастап 
құруға тура келді. Станцияның 
құжаттары мен келгенде болды, 
бірақ жүйеге келтірілмеген еді. 
Жұмыстың барлық технологиясы 
станцияның техникалық құжат-
тарында сипатталады, жаңадан 
келгендер болсын, қазіргі қыз-
меткерлер болсын өз жұмысында 
соны негізге алады. Пойыздарды 
қалай қабылдап, жөнелту керек, 
локомотивтерді қалай алып келіп 
қосу қажет, жолға қанша пойыз 
сыяды және тағы да басқа ере-
желер осы құжаттарда бекітіледі. 
Соның бәрін құжатқа түсіру үшін 
станцияны аралап, бәрін өлшеп, 
пішіп, есептедік. Сөйтіп жаңа құжат 
пайда болды, жалпы, құжат жүргізу 
ісінде ең алдымен сауаттылық 
пен жауаптылық қажет, –  дейді 
кейіпкеріміз.  

Салаға 30 жылға жуық еңбегі 
сіңген Сәуле сынды теміржолшы-
лар қандай құрметке де лайық.
Суретті түсірген  Александр ЖАБЧУК

Қызылордада күн күйіп тұр, 
кеше ауа температурасы +45 
градустан асып кетті. Аспан 
айналып жерге түсетін ми қай-
натар ыстықта аймақ теміржол-
шылары үшін жұмыс уақыты 
шектелмек. 

ЖҰМЫС  ШЕКТЕЛМЕК   

 Жаз маусымында аймақтағы теміржолшылар үшін 
жұмыс кестесі таңалакеуімнен басталып жатыр. Ауа- 
райының қолайсыздығына байланысты компания мен 
бөлімше басшылығы тарапынан берілген пәрмен солай. 

– Маусым айында ЦУДБ Шакеновтің 08/06-22 нр0006 
А бұйрығы жарияланып, қазіргі таңда осы бұйрық бас-
шылыққа алынып, теміржолшылардың аптап ыстықта  
ашық аспан астында қалып, денсаулығына зиян кел-
тірмеу жолдары жасалуда, – деді қырық күн шілдеде 
теміржолшылардың қауіпсіздігі үшін жасалып жатқан 
шаралар жайында айтып берген жол шаруашылығының 
ревизоры Әмір Жүсіпбеков.

Басшылық пәрменімен ең алдымен теміржолшылар-
дың бас амандығы назарға алынған. Сондықтан аптап 
ыстықта жұмыс сағатын ыңғайлы ұйымдастырып, оның 
бақылануы ескерілген. Аса бір мәжбүрлік жағдайда бол-
маса қатты ыстықта ашық аспан астында жұмыс істеуді 
шектеу, сонымен қатар жол бойын жаяу жүріп тексеруден 
өткізуді, түйіспесіз жолдарды маусым-шілде айларында 
бақылаудан өткізуді, ауа температурасы жоғары деңгейге 
жеткенде жол жұмыстарын жасауды шектеу, ауыр жол 
машиналарымен, көтергіш құралдармен, құрылғылар-
мен жұмыс жасаған уақытта абай болып, мүмкін болса 
жұмысты шектеу, шұғыл қажеттілік туындаған жағдайда 
перегонды жауып, рельс тізбектеріндегі температура 
деңгейін ескере отырып, ең кемі жол дистанциясы бас-
шысы орынбасарының қадағалауымен ғана толаскез 
өткізуге рұқсат етіледі.   

Сапарға шыққан локомотив бригадаларына да ыстықта 
учаскелік жылдамдықты азайтып, аса сақ болуды ескертіп, 
қосымша инструктаж өткізу, сонымен қатар жұмыс ау-
мағына ескерту белгілерін қоймай жұмыс жасап жатқан 
жолшылар бригадасын кездестірген жағдайда шара қол-
дану үшін станция кезекшілеріне хабарлау міндеттелген.   

Барлық деңгейдегі ревизорлар осы бұйрықтың орын-
далуын бақылауға алып, қозғалыс қауіпсіздігіне қатер 
төнген уақытта ескерту беруі керек. Сонымен қатар 
жұмыс кезінде теміржолшылардың бір-бірінің әрекетін 
көре алатын қашықтықта, бірін-бірі бақылап жүруі 
сұралады. Негізгі жұмыс көлемі  күннің таңертеңгі және 
кешкі салқын мезгілінде атқарылып, қалған уақытта жұ-
мыс нысанының қатаң бақылауда ұсталуы талап етіледі.

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ,
Қызылорда

АЙМАҚ

КӘСІПОРЫН
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С ЗАБОТОЙ О ЛЮДЯХ
Айлин БАУЫРЖАН,
Нур-Султан

Врачи специализированного 
медицинского поезда «Сала-
матты Қазақстан» провели 
бесплатные медицинские 
осмотры жителей 14 отдален-
ных станций и близлежащих 
к ним населенных пунктов 
Абайской и Восточно-Казах-
станской областей.

ПУЛЬС ОТРАСЛИ

Медицинский поезд стартовал 11 июля со станции 
Жарма Абайской области. 15 июля прибыл на станцию 
Предгорная Восточно-Казахстанской области. Врачи 
консультационно-диагностического поезда ведут прием 
жителей с девяти утра  до  шести вечера. 

На сегодняшний день они обследовали 2 350 граждан, 
в том числе 322 ребенка, провели 278 малых хирурги-
ческих операций.

Напомним, главной целью проекта является бесплат-
ное медицинское обследование жителей отдаленных 
станций, которые не имеют доступа к качественному 
медицинскому обслуживанию. Планируется, что с                                                                                                                               
20 июня по 2 ноября поезд посетит 67 станций, его 
маршрут пройдет через Алматинскую, Восточно-                      
Казахстанскую, Павлодарскую, Северо-Казахстанскую, 
Акмолинскую, Костанайскую и Карагандинскую области, 
а также через три новые области – Абайскую, Жетысу-
скую и Улытаускую.

УЛОЖИТЬСЯ   В  СРОК

В этом году на участке Аста-
нинской дистанции пути за-
планировано строительство 40 
километров скотоизгороди и 
ремонт 9,7 километра. Основ-
ная часть работ уже выполнена, 
однако полностью завершить 
возведение не удается из-за 
отсутствия необходимого ма-
териала – проволоки. 

Строительство проволочной изгороди, защищающей 
железнодорожное полотно от безнадзорного скота, 
ведется на участках Акколь – Ельтай (33 км), Тонкерис 
– Ондирис (3 км) и Нурсултан – Жайнак (4 км). Ремонт 
планируется на участках Жасыл – Макинка, Курорт-Бо-
ровое – Жасыл, Ельтай – Акколь, Акколь – Шортанды и 
Тонкерис – Ондирис. Везде – по одному километру.

К настоящему моменту силами Астанинской дистанции 
пути выкопаны ямы на 14,1 километра, установлено 
945 шпал. Однако завершить работы не удается из-за 
отсутствия проволоки. 

Кроме того, железнодорожникам необходим ямобур, так 
как выкапывание ям вручную отнимает много времени. 
Не стоит забывать, что лето – разгар путевой страды, и 
многие путейцы отвлечены работой по ремонту и текущему 
содержанию пути. Поэтому на помощь им необходимо 
привлечь дополнительный штат по договору ГПХ.

Работники дистанции направили соответствующий 
запрос в Акмолинское отделение магистральной сети 
и ждут ответа. 

Рационализаторство

Любовь РОВБА,
Нур-Султан

По словам фельдшера                       
Мадины Джанталиевой, очень 
важно, чтобы представители 
этой профессии чувствовали 
себя хорошо. Ведь для рабо-
ты машинистом необходимы 
стопроцентное зрение, слух и 
крепкое сердце.

 – Во время медосмотра мы 
используем современный ком-
пьютерный аппарат, благодаря 
которому можно определить 
состояние человека: наличие 
алкоголя в крови, температуру 
тела и давление, – рассказывает 
она. –  Умный аппарат не про-
ведешь, так как он практически 
не дает сбоев. Но все же если у 
медработника возникает со-
мнение, то можно повторить 
процедуру ручным способом. В 
случае недомогания работник 

должен пройти более тщатель-
ное медицинское обследование 
в железнодорожной больнице, 
расположенной на станции Ка-
раганда-Сортировочная. Бывает 
так, что машинисту становится 
плохо в дороге, к примеру, из-за 
сильной жары. В таких случаях 
его подменяют коллеги из депо. 
Довольно часто находящегося за 
штурвалом поезда человека под-
стерегают неприятные ситуации 
в пути – нахождение человека 
в зоне повышенной опасности 
либо домашних животных. Бе- 
зусловно, для машиниста это 
стресс. Для восстановления сил 
и психологического равновесия 
необходимо время. Возвраща-
ясь к привычному режиму, на 
пороге медпункта его в добро-
желательной обстановке снова 
встречает фельдшер, который 
после медосмотра дает добро 
на дальнейшую деятельность.  

ЗДОРОВЬЕ  МАШИНИСТОВ – НА КОНТРОЛЕ

БЕЗОПАСНОСТЬ

Перед отправкой в путь по назначенному маршруту около 300 
машинистов и их помощников ежедневно проходят предрей-
совый медицинский осмотр в медпункте Карагандинского 
эксплуатационного локомотивного депо, после чего получают 
маршрутные листы. 

Порой труд медработников 
недооценен, а ведь благодаря 
им определяется самочувствие 
машинистов и помощников ма-
шинистов, которые доставляют 
пассажиров и социально значи-
мый груз до места назначения 
в установленные сроки. 

На сегодняшний день трудовой 
стаж Мадины Джанталиевой 
в Карагандинском эксплуата-

ционном локомотивном депо 
составляет около 12 лет, ее на-
парницы Анары Ильяшевой – 9.

– За время работы мы стали 
большой дружной семьей. Нам 
важно, чтобы сотрудники имели 
отличное здоровье.  Я люблю свою 
работу и не жалею, что когда-то 
выбрала ее, – резюмирует Мадина 
Джанталиева.
       Фото  Александра ЖАБЧУКА 

Светлана МОГАЙ,
Караганда

ЛЮБЫЕ ЗАДАЧИ  ПО ПЛЕЧУ
Только с начала года конструкторско-экспери-
ментальный центр (КЭЦ) Алматы изготовил и 
отправил продукцию на сумму около 57 мил-
лионов тенге. Бесспорно, данное предприятие 
является одним из успешных в регионе  и с каж-
дым годом только наращивает свой потенциал.

Стоит отметить, что КЭЦ 
работает как часы, расширяя 
наименование изготовляемой 
продукции, успешно внедряя 
и развивая передовые методы 
работы. 

Как правило, заказчиками 
предприятия в основном яв-
ляются вагонные хозяйства. В 
адрес девяти эксплуатационных 
вагонных депо уже отправлено   
готовой продукции на сумму 
более 28 миллионов тенге. Пе-
речень весьма разнообразный: 
сигнальный знак хвостового 
вагона, контрольный молоток 
осмотрщика вагонов, пробка для 
тормозного цилиндра, зубило, 
кувалда, лом и т.д.

КЭЦ еще принято называть 
мини-заводом по выпуску не-
стандартного оборудования, 
средств малой механизации, 
инструментов, запасных час- 

СЕРВИС

– Наше предприятие имеет 
потенциал и перспективы даль-
нейшего развития. Мы готовы 
выполнить любые конструктор-
ские задачи, для этого созданы все 
условия: хорошая производствен-
ная база, отлично подобранный 
инженерно-технический состав 
и высококлассные специалисты 
рабочих специальностей, – го-
ворит начальник КЭЦ Мурат 
Оспанов.

Стоит отметить, что рабочим 
предоставлено соответствующее 
оборудование. Словно в пчелином 
улье работают токарно-винто-
резный, сверлильно-фрезер-
ный, настольно-сверлильный, 
шлифовально-заточный и вер-
тикально-сверлильный станки. 
На них трудятся  высококвали-
фицированные специалисты. Но 
есть, как говорится, одно «но», 
все работники работают более 
двадцати пяти лет и в скором 
времени уйдут на заслуженный 
отдых. Специалистов такого 
профиля трудно найти, поэтому 
дефицит рабочих профессий 
на сегодняшний день все еще 
остается. 

КЭЦ принимает участие в экс-
плуатационных испытаниях тех-
нических средств железнодорож-
ного транспорта, в проведении 
экспертизы рационализаторских 
предложений и разработке на их 
основе технической документа-
ции и изготовлении образцов. 

Фото автора

Елена КОЛДАСБАЕВА,
Алматы

Участников приветствовал главный 
инженер Уральского эксплуатационного 
вагонного депо ВЧД Талгат Ахметжанов, 
отметивший важность рационализаторской 
работы не только в плане совершенство-
вания производственных процессов, но и 
формирования в коллективах творческой 
атмосферы, командной сплоченности.

Перед началом тренинга участники могли 
ознакомиться с тематическими периодичес- 
кими изданиями и научно-технической 
литературой, выставку которой подготовила 
главный библиотекарь центра НТИ станции 
Уральск Анара Бекайдарова.

Провела тренинг начальник Центра на-
учно-технической информации и анализа 
Актобинского отделения магистральной 
сети по Уральскому региону (НТИ НЖС-11) 
Гульнара Маутеева. По ее словам, в первом 
полугодии 2022 года планы по рационали-
заторской, изобретательской деятельности 
выполнены. В электронной базе центра 
НТИ и анализа НЖС-11, дислоцированно-

го на станции Уральск, зарегистрировано                       
14 рационализаторов, которыми внедрены 
12 предложений. 

План внедрения технических новшеств за 
отчетный период выполнен на 150 процентов 
(12 при плане 8). Направление отобранных 
к внедрению технических решений разно-
образное: безопасность движения поездов, 
охрана труда, совершенствование техноло-
гических процессов, улучшение условий 
труда, повышение производительности 
труда, надежность устройств СЦБ и связи. 

– Одной из основных целей организации 
рационализаторской деятельности является 
тиражирование предложенных новшеств. 
Для этого на основе рацпредложений, ре-
комендованных техническими советами 
второго уровня к тиражированию в других 
региональных филиалах компании, фили-
алами Уральского региона подготовлены 
и направлены посредством АСУНТИ все 
необходимые материалы, а техническим 
центром компании на их основе подготов-
лено пять информационных листков. 

Наряду с традиционными видами 
информационного обеспечения центр 

успешно применяет современные тех-
нологии. За отчетный период согласно 
представленным заявкам 13 абонентам 
региона доставлено 44 журнала в оциф-
рованном формате непосредственно на 
рабочие места. Согласно плану работы  
библиотеки, оцифровано 65 единиц книг 
технической литературы  для размещения 
в базах данных АСУНТИ.

В ходе тренинга слушатели узнали об 
изменениях в Правилах рационализатор-
ской деятельности, по каким критериям 
оцениваются работы, формы и размеры 
вознаграждения за внедренное рациона-
лизаторское предложение, как обеспе-
чивается правовая защита деятельности 
рационализаторов. Также были рассмотрены 
варианты и наиболее распространенные 
ошибки, допущенные при оформлении 
рацпредложений. 

 Итоги тестирования и дополнительных 
заданий показали полезность и высокую 
эффективность тренинга. Вопросов было 
много не только по теме тренинга, но и по 
возможностям программы АСУНТИ. 

Фото автора 

ВЕК ЖИВИ – ВЕК УЧИСЬ
В Уральске прошел тренинг на тему                              
«Рационализаторская деятельность в АО 
«НК «ҚТЖ», в котором приняли участие 
специалисты железнодорожных пред-
приятий, ответственные за организацию 
рационализаторской деятельности. 

Анна ПАНИЩЕВА,
Уральск

тей, сформированных по за-
явкам филиалов структурных 
подразделений. Здесь можно 
заказать продукцию в малых 
количествах, ведь, как правило, 
большие заводы этого не делают. 
К примеру, валик для подвески 
тормозных башмаков тележек 
вагонов, ключ для откручивания 
шпинтонных гаек пассажирских 

вагонов, молоток для осмотрщика 
и многое другое. Популярностью 
пользуется   и универсальный 
упор для сохранения перевози-
мых грузов крупнотоннажными 
контейнерами на фитинговых 
железнодорожных платформах, 
его применение эффективно на 
участках в сложных климати-
ческих зонах. 

ВАЖНА  ОБРАТНАЯ  СВЯЗЬ

Порядка 200 железнодо-
рожников Павлодарского 
региона приняли участие в 
разъяснительных встречах 
по социальным вопросам с 
представителями ТОО «КТЖ 
– Грузовые перевозки» и фи-
лиала отраслевого профсоюза. 

Заместитель генерального директора по корпора-
тивным вопросам ТОО «КТЖ – Грузовые перевозки» 
Досбол Кулекеев совместно с председателем филиала 
ОО «Казпрофтранс» Ермеком Тулегеновым и директором 
Павлодарского отделения ГП Мухтаром Жамбуловым 
провели встречи с трудовыми коллективами Павлодар-
ского железнодорожного узла.

Во время бесед отмечалось, что с 1 января 2022 года 
произведено дифференцированное повышение зара-
ботной платы производственному персоналу линейных 
филиалов. В целом национальная компания направила 
на индексацию заработной платы 70 миллиардов тенге, 
в том числе порядка 30 миллиардов – для работников 
ТОО «КТЖ – Грузовые перевозки».  

– Действующий в компании Коллективный договор 
гарантирует работникам улучшение социально-быто-
вых условий труда, социальные выплаты к юбилейным 
датам, важным событиям (вступление в брак, рождение 
детей), лечение и оздоровление, обеспечение спецодеж- 
дой, организацию отдыха детей железнодорожников и 
другое, – сообщил Ермек Тулегенов.

Участники задавали вопросы, касающиеся перспектив 
развития предприятия, обновления автопарка для развозки 
работников, улучшения бытовых условий в домах отдыха 
для локомотивных бригад и т. д, на которые получили 
развернутые ответы. Кроме того, их проконсультировали 
по раннему выходу на пенсию и условиям повышения 
класса квалификации машинистов. 

– Формат таких встреч дает положительную динамику 
в решении кадровых и социальных вопросов, – отмечает 
Досбол Кулекеева. 

Махаббат НЕГЕМБАЕВА,
Павлодар

СОЦИУМ

В ТРУДОВОМ 
РИТМЕ 

МЕДПОЕЗДА
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Спорт

В турнире приняли участие семь 
команд от пяти предприятий. Станцию 
Оскемен-1 представляли «Первая» 
и «Вторая» команды, ТОО «Спец-
СервисКурылыс»  – «ССК-НУК» и 
«ССК-Сарыжал». Также выразили 
желание поиграть в футбол команды 
Оскеменского эксплуатационного 
локомотивного депо (ТЧЭ-22), За-
щитинской дистанции сигнализации 
и связи (ШЧ-28), Оскеменского 
эксплуатационного вагонного депо 
(ВЧД-24). 

– Мы разделили команды на две 

подгруппы, – рассказал инструктор 
по спорту ФСК «Локомотив» Олег 
Кушкунов. – Игра велась по круговой 
системе, в подгруппах. Например, 
команда, занявшая первое место 
в первой подгруппе, встречается с 
той, которая заняла первое место 
во второй. 

Сначала игра хорошо складывалась 
для команды ТОО «СпецСервисКу-
рылыс», которая выиграла у ВЧД-24 
со счетом 9:0. Команда Оскемен-1, 
напротив, начала с поражения, про-
играв локомотивщикам. 

Желающих покататься в обновленном 
экспрессе довольно много. Прежде всего, 
это связано с тем, что на площади ДЖД орга-
низаторы устроили зрелищную программу 
с участием ярких сказочных персонажей из 
фильма «Гарри Поттер». Благодаря героям 
сериала присутствующие смогли окунуться 
в атмосферу необычайного таинства и 
волшебства. К тому же возле платформы 
была установлена тележка с чемоданами и 
совой Буклей – верного и молчаливого друга 
Гарри. Также здесь появилась  инсталляция 
хижины Рубеуса Хагрида – преподавателя, 
хранителя ключей в школе чародейства и 
волшебства «Хогвартс». 

В настоящее время станция украшена фла-
гами факультетов, а еще, к радости ребят, на 
площади установлен киоск с разнообразными 
видами мороженого.  Примечательно и то, 
что на стенах в вагонах размещены картинки 
с видами Хогвартса и Косого переулка. А еще 
по задумке дизайнера билеты, купленные в 
кассе, оформлены в стиле фильма о Гарри 
Поттере. 

Полюбоваться на обновленную версию ДЖД 
и покататься на поезде приезжают люди из 
разных городов Казахстана. К примеру, семья 
Оспановых (Марат, Асель и их сын Канат) 
приехала проведать своих старых друзей и 
в первый же день решила прокатиться на 

легендарном поезде. Впечатления превзошли 
все ожидания. 

– Сразу же вспомнилось беззаботное дет-
ство, карамельный петушок на палочке, 
разноцветные шары. Спасибо дизайнерам, 
машинистам, акимату и всем тем, кто сумел 
сохранить радующий на протяжении долгих 
лет взрослых и детей аттракцион, – поделился 
впечатлениями Марат Оспанов.

Как отметил начальник ДЖД Виктор Лу-
ценко, протяженность маршрута составляет                         
4,5 километра, а время в пути занимает 
около 20 минут. Цена поездки долгие годы 
не менялась и остается прежней – 200 тенге. 

 Светлана МОГАЙ, Караганда
 Фото автора 

ҚТЖ компаниясының арнайы сер-
тификатын пайдаланған жерлесіміз 
жақында шетелге шығып, біраз жерді 
аралап қайтты. Елге оралған соң сая-
хаттан алған әсерін айтып, көрген-біл-
генімен бөлісті. 

– Қауіпсіздіктің сақталуы – әрбір 
теміржолшы үшін міндет. Десек те, 
ҚТЖ ол үшін сыйақы тағайындап, 
мынадай мүмкіндік беріп отырғанына 
алғысым шексіз. Өзім арнайы жолдама 
сатып алып барар ғой деймісіз. Міне, 
қауіпсіздікке қосқан үлесім үшін сыйақы 

алып, шетелге қыдырып қайттым. Көп 
нәрсе көріп, ой-өрісім, таным-түсінігім, 
алдағы мақсат-армандарым өзгерді. 
Алдымен Еуропаның ежелгі әсем мем-
лекетінің бірі, өзіміз баяғы етіктегі ел 
деп оқыған Италияға бардым. Тілі, діні, 
көзқарасы басқа елде болып, халқының 
тұрмыс-тіршілігімен танысу зор әсер 
қалдырды. Назарымды ерекше аударған 
XIV-XV ғасырларда салынған ғимараттар 
архитектурасы болды. Жерорта теңізі 
жағалауында жатқан  бұл елде өткен 11 
күн қыдырумен көзді ашып-жұмғанша 

ПРАЗДНИК  ТАИНСТВА  И  ВОЛШЕБСТВА
С момента запуска детской 
железной дороги пассажирами 
поезда стали более 12 тысяч 
человек.

  САЯХАТТАН  ОРАЛДЫ
Жыл басында Маңғыстау 
магистральдық желі бөлім-
шесінің машинист-нұсқау- 
шысы Қайрат Абдашов 
қауіпсіздіктің іс-қимыл 
диалогы жүйесі мобильдік 
қосымшасына теміржолдағы 
өзі куә болған қателіктер 
мен кемшіліктерді тіркеп, 
компаниядан 3 миллион 
теңге сыйақы алған еді. 

В рамках празднования 30-летия профсоюза 
20 работников предприятий столичного желез-
нодорожного узла проверяли свой характер, 
участвуя в турнире по бильярду. Организатором 
соревнований выступил филиал «Астана» ОО 
«Казпрофтранс».

– Здоровый образ жизни – не пустые слова 
для АО «НК «ҚТЖ». Руководство компании 
и профсоюз активно поддерживают сотруд-
ников в желании заниматься физкультурой 
и спортом. Ведь это позволит сплотить кол-
лектив, настроить его на неформальный  
лад и подарить уникальную возможность 
почувствовать себя одним целым, – говорит 
председатель филиала «Астана» ОО «Казпроф- 
транс» Серик Сарсекеев.

Участникам турнира предстояло играть в 
свободную пирамиду, более известную как 
«американка». Перед стартом в зале не чув-
ствовалось напряжения. Железнодорожники 
общались, смеялись, пили кофе. Но уже после 
жеребьевки и распределения участников по 
столам атмосфера накалилась. Те, кто еще 

минуту назад непринужденно разговаривали 
с коллегами, теперь ходили вокруг столов, 
сосредоточенно покручивая кий и примеряясь 
то к одному, то к другому шару.

– Бильярд – игра для всех. Здесь каждый 
может получить удовольствие, неважно играет 
он десять лет или впервые, – отмечает инструк-
тор-организатор по спорту Роман Подгатец. 

По итогам отборочного турнира первое 
место занял представитель филиала «Север-
ный» АО «Пассажирские перевозки»  Марат 
Мырзакулов, на второй позиции его коллега 
Бекен Орунбеков, замкнул тройку сильнейших 
представитель филиала «Экспресс» АО «Пас-
сажирские перевозки» Ержан Джанадилов. 

Победители турнира получили грамоты и 
памятные подарки, также им были вручены 
сертификаты участников финального этапа 
турнира по бильярду на Кубок председателя 
ОО «Казпрофтранс», который пройдет в 
Нур-Султане 28-29 июля. 

Руслан РАХМЕТОВ
Фото автора

МАСТЕРА  КИЯ
В столице прошел отбо-

рочный турнир по бильярду 
на Кубок председателя 
ОО «Казпрофтранс». Же-
лезнодорожники собра-
лись в бильярдном клубе                          
«7-я луза», чтобы выяснить, 
у кого самый меткий глаз 
и мастерский удар.

НИКОГДА НЕ СДАВАЙСЯ!
Соревнования по футболу на кубок железнодорожной 

лиги 2022 года прошел в Усть-Каменогорске. Его орга-
низаторы – ОО «Казпрофтранс» и ФСК «Локомотив». 
Битва шла в течение нескольких часов и была наполнена 
неожиданными поворотами. 

– Мы выставили две команды, 
потому что наши ребята засиде-
лись на карантине и очень хотели 
поехать на соревнования. Мы уже 
провели свои игры на станциях Шар 
и Улан, а самых лучших пригласили 
сюда, – отметил председатель пер-
вичной профсоюзной организации 
ТОО «СпецСервисКурылыс» Азамат 
Онгарбеков. –  На соревнования по 
футболу в Усть-Каменогорск парни 
приехали даже с дальних участков 
– Бурсак, Шалабай, Сарыжал, за 150 
километров. 

Машинист тепловоза Оскеменского 
эксплуатационного локомотивного 
депо Жалгасбек Бибасаров рассказал, 
что в течение восьми лет команда 
футболистов ТЧЭ-22 ежегодно за-
нимает первое место. 

– Наша молодежь очень любит такие 
соревнования и хочет, чтобы игры 
по футболу, волейболу, баскетболу 
проходили чаще, – добавил он.  

В результате упорной борьбы пер-
вое место заняла «Первая» команда 
станции Оскемен-1. Та самая, что 
проигрывала в начале, но в финале 
обошла команду локомотивщиков со 
счетом 2:1. Третье место у «ССК-Сары-
жал», которая обыграла вагонников.  

Победители получили заслуженные 
награды – дипломы и памятные призы. 

Ольга УШАКОВА, 
Усть-Каменогорск

Фото Армана ЗАЙНОЛДИНОВА

Жылы лебізге толы құт-
тықтау хаты мен естелік 
сыйлықтарын табыстаған 
депо басшылығы мен 
кәсіподақ ұжымы тарлан 
теміржолшының  вагон 
шаруашылығының «отымен 
кіріп, күлімен шығып» 
жүрген ерен еңбегіне алғыс 
айтты. Алып саладағы 
алғашқы еңбек жолын 
қара жұмыстан, яғни вагон 
жөндеуші-слесарь болып 
бастаған ол, вагонның 
техникалық құрылымының 
қыр-сырын толық меңгеру-

ге сол слесарлық тәжірибесі 
көп көмектескенін айтады. 
Кейін вагон қараушыдан 
аға вагон шеберіне дейін 
көтеріліп, одан бірнеше 
цехтың  шебері болған 
кейіпкеріміз 2005 жылдан 
бері техникалық қызмет 
көрсету пунктінің бастығы 
қызметін атқарып келеді. 

– Нағыз теміржолшы 
болу үшін жұмысты ең 
төменгі сатыдан бастаған 
дұрыс. Сонда саланы то-
лық меңгеріп, кәсібіңді 
жаңғақша шағасың. Кешегі 

кеңес кезінде сондай үрдіс 
қалыптасқан болатын. Одан 
жаман болған ешкім жоқ.   
Мен де еңбек жолымды 
қара жұмыстан бастап, 
кәсібімді терең меңгеруіме  
вагон жөндеуші-слесарь 
жұмысының маңызы зор 
болды. Шынында, оның 
кейінгі қызметтерімде, 
әсіресе, вагон қараушы 
болғанымда ақауларды 
дәл табуыма септігі тиді. 
Ширек ғасыр пойыздар-
дың қозғалыс қауіпсіздігін 
қамтамасыз етуге атсалы-

Мерейтой
ТӘЛІМГЕР  ТЕМІРЖОЛШЫҒА  ҚҰРМЕТ

Кеше Астана ва-
гон пайдалану де-
посының ұжымы 
асқаралы алпыс 
жасқа  толған 
әріптестері – Құр-
метті теміржол-
шы Қойшыбай 
Смағұловты құт-
тықтап, лайықты 
құрмет көрсетті. 

өте шықты. Италияда Миланнан Римге 
сағатына 300 км/сағатпен жүретін 
жүрдек пойызбен бардым. Теміржол 
қатынасы дамып кеткені соншалық, 
562 шақырым жерге 3 сағатта жеттік. 
Билетті темір жол вокзалынан алдым. 
18-ғасырда салынған вокзалдары өте 
әдемі. Астынан метро өтеді екен. Одан 
соң бір апта Грузияда болдым, ол 
жерден алған әсерім өз алдына бөлек 
әңгіме, – дейді Қайрат Абдашов. 

Еске сала кетейік, Қайрат Орал-
байұлы өткен жылдың қаңтар ай-
ынан аталған мобильдік қосымшаға 
тіркеліп, күнделікті жұмыста көрген 
кем-кетіктерді енгізе бастаған. Ақпан 
айында 130 айлық есептік көрсеткіш 
мөлшерінде алғашқы сыйақысын алып, 
бұл бағыттағы жұмысын әрі қарай 
жандандыра түседі. Осылай өткен 
жылы 71 кемшілікті бағдарламаға 
енгізіп, қаншама қауіп-қатердің алдын 
алуға   себепші болған. Жүйеге келіп 
түскен кемшіліктер саны мен сапасы 
жағынан іріктелгенде жерлесіміз 
тіркеген фактілердің салмағы басым 
түсіп, ҚТЖ бойынша ең үздік атанып,  
арнайы жүлде алған. 

Шахида ЖҰМАН, Маңғыстау
Суретті түсірген автор

Күні кешеге дейін 100 бала Шымкенттегі 
атақты «Машат» шатқалында демалып, қы-
зықты күндерін өткізіп келді. Енді 180 бала екі 
кезеңмен 14 күнге Т.Рысқұлов ауданындағы 
«Тау самалы» демалыс лагеріне аттанбақ.

КЕЛЕСІ   ЖЫЛЫ  ТАҒЫ  БАРАМЫН...   
Биылғы жаз Жамбыл жүк тасымалы бөлімшесіне қарасты   мекеме 
теміржолшыларының 280 ұлы мен қызы жазғы демалыс лагеріне барады.

– Балалардың көңіл-күйі жақсы. Әр 
күн сайын хабар алып, жағдайларын 
біліп отырамыз. Біздің мамандар 
бұған дейін демалыс орнындағы 
жағдай, ыстық тамақтарының са-
пасын, т.т. түгел тексеріп, көңілден 
шыққан соң ғана жолдама алдық. 
Соңғы екі күндегі ыстықта қай-
та-қайта хабарласып, мән-жайды 
біліп отырмыз, – дейді Жамбыл жүк 
тасымалы бөлімшесі  Персоналмен 
жұмыс  бөлімінің басшысы Меруерт 
Бейсенбекқызы.

«Демалысымыз өте қызықты өтті. 
Тіл үйрендік, танымдық ойындар 
ойнадық. Бұрын бейтаныс дүни-
елермен танысып, жаңа достар 

таптым. Келесі жылы тағы барамын...», – дейді 
Тараз қаласы №15 гимназиясының 7-сынып 
оқушысы Айым Рауанқызы.

Арсен БАЙЗАҚ, Тараз
Суретті түсірген автор

сып талай ақауды анықта-
дық. Соның арқасында 
«Қозғалыс қауіпсіздігі 
үшін», «Адал еңбегі үшін» 
төсбелгілерінің иегері бол-
дым. Көлік министрлігінен, 
ҚТЖ басшылығынан мара-
паттар алдым. Өткен жылы  
«Құрметті теміржолшы» 
атандым, – дейді Қойшыбай 
Смағұлов. 

Білікті маман  – қазір 
өзіне жүктелген жауапты 
міндетті атқарумен қатар 
мол тәжірибесін жастармен 
бөлісіп, оларды еңбекке 
баулып жүрген тәлімгер 
ұстаз. Оның мектебінен 
өткен бірқатар шәкірттері 
бүгінде жоғары лауазым-
дық қызметтер атқарады. 
Қойшыбай Қартайұлын 
теміржолшы әулетінің не-
гізін қалаушы деуге болады. 
Жұбайы мен қызы вагон 
операторлары болса, екі 
ұлының бірі аға вагон қарау- 
шы, екіншісі слесарь екен. 

Сұлугүл БАКЕСОВА
Суретті түсірген 
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